

**Демонстрационный вариант итоговой контрольной работы  
по АНГЛИЙСКОМУ ЯЗЫКУ. 2018 г.**

**4 класс**

**Инструкция для учащихся**

Итоговая контрольная работа проводится в два этапа: на двух занятиях по 45 минут каждое. На первом занятии ты выполнишь письменную часть работы, на втором – устную.

Тебе понадобится ручка, простой карандаш, ластик.

Ответы на задания запиши в поля ответов в тексте работы. Если ты хочешь изменить ответ, то зачеркни его и запиши рядом новый.

При выполнении работы не разрешается пользоваться учебником, рабочими тетрадями и другим справочным материалом.

При необходимости можно пользоваться черновиком. Записи в черновике проверяться и оцениваться не будут.

Советуем выполнять задания в том порядке, в котором они даны. Для экономии времени пропускай задание, которое не удаётся выполнить сразу, и переходи к следующему. Если после выполнения всей работы у тебя останется время, то ты сможешь вернуться к пропущенным заданиям. Постарайся выполнить как можно больше заданий.

## ПИСЬМЕННАЯ ЧАСТЬ

### Раздел 1. Аудирование

1

Прослушай разговор папы и дочки. Обведи те продукты, которые они собираются купить. Один ответ отмечен в качестве примера.

- eggs
- chocolate
- cake
- sugar
- sandwiches
- butter

Прослушай разговор и выполни задания 2 – 4.

2

Why is Jenny happy?

- 1) She can have a big birthday party with her family.
- 2) She will have a birthday party only with her cousins.
- 3) She can have a big birthday party with her friends.

3

Where do Jenny's relatives live?

- 1) Jenny's relatives live in London and in Liverpool.
- 2) Jenny's relatives live only in her town.
- 3) Jenny's relatives live in New York.

4

What present would Jenny like to have?

- 1) Jenny would like to have an interesting book.
- 2) Jenny would like to have a big cake.
- 3) Jenny would like to have a big doll.

### Раздел 2. Чтение

5

Прочитай и определи, что ребята собираются взять с собой в отпуск. К имени каждого ребенка подбери картинку, запиши ответ ниже.

1



This is Tina. She is twelve. Her hobby is skiing. She is going to go skiing in Austria.

2



This is Paul. He is thirteen. His hobby is making films. He and his friends are going to make a film in Brazil.

3



This is Kamala. She is eleven. Her hobby is bird watching. She is going to look for eagles in Canada.



1 \_\_\_\_\_ 2 \_\_\_\_\_ 3 \_\_\_\_\_

**Прочитай текст. Выполни задания 6 – 10. Выбери и обведи правильный вариант ответа.**

Dear Jill,

Thank you for your interesting letter and wonderful photos. I think the Angel of the Forest is the most beautiful flower.

You asked me about my cousins. Their names are Lena and Sveta. They are older than me. Sveta is the eldest and the tallest of us. Lena has got the longest hair and she is the thinnest of us. Sveta is fifteen years old and Lena's twelve years old. We like to sing and dance. Sveta has got the best voice but Lena can dance better than Sveta and me.

Sveta is going to be a doctor. She can take care of our dog Boy when he's ill.

Lena thinks that she likes sport. I think she likes sports programmes on TV. Her favourite subjects are Russian and English. I think she will be a teacher in the future.

I love my cousins. We are good friends.

Love,

Lera

**6**

Who thinks that the Angel of the Forest is the most beautiful flower?

- a) Lena
- b) Lera
- c) Sveta

7

Who is the best singer?

- a) Lena
- b) Lera
- c) Sveta

8

Who is the best dancer?

- a) Lena
- b) Lera
- c) Sveta

9

Whose favourite subject is English?

- a) Lena
- b) Lera
- c) Sveta

10

Who is the youngest?

- a) Lena
- b) Lera
- c) Sveta

### Раздел 3. Лексика, грамматика

**Прочитай текст, в котором пропущены слова, и выполни задания 11 - 15. Впиши в каждый пропуск слово из рамочки. Одно слово вставлено для примера.**

planet, change, favourite, ~~lion~~, Londoners, liked

Lucifer is an Asian lion. He is 11 years old. He and his sisters lived in London Zoo.

The lions had a big pool and a lot of space for their games. 11 \_\_\_\_\_ loved the

lions and came to the Zoo to see them. Lucifer was everybody's 12 \_\_\_\_\_.

He 13 \_\_\_\_\_ people. In 2015 the animals had to 14 \_\_\_\_\_ their

home. Lucifer and his sisters went to different zoos in England. There are only 500 Asian lions

on the 15 \_\_\_\_\_ so Lucifer and his sisters must start new families.

**Прочитай текст, в котором пропущены слова, и выполни задания 16 - 20. Восстанови рассказ о Санта-Клаусе. Раскрой скобки и поставь глаголы в нужном времени. Ответы запиши в пропуски.**

Santa Claus is very busy in December. He 16 \_\_\_\_\_ (get) up early.

Santa 17 \_\_\_\_\_ (have) breakfast. He 18 \_\_\_\_\_ (visit) forests and fields, towns and cities.

Yesterday Santa Claus 19 \_\_\_\_\_ (come) back home at 5 p.m. He read children's letters and wrote a list of Christmas presents.

Tomorrow Santa 20 \_\_\_\_\_ (make) Christmas presents for his friends.

#### **Раздел 4. Письмо**

**Прочитай письмо от друга по переписке и выполни задания 21 – 27: напиши ответ, дополнив письмо. Не забудь ответить на вопросы друга.**

London Great Britain April, 21
Dear friend, My name is Andrew. I am from Great Britain. I live in London. I am ten. My birthday is on the 6th of October. When is your birthday? I like to swim and play computer games. What do you like to do? My favourite subject is Maths. What is your favourite subject? I hope to get a letter from you soon! Yours, Andrew

	<span style="border: 1px solid black; padding: 2px;">21</span> _____ _____ _____
Dear <span style="border: 1px solid black; padding: 2px;">22</span> _____	
Thank you for your letter.	
My name is _____.	

I am from **23** \_\_\_\_\_.

**24** \_\_\_\_\_.

**25** \_\_\_\_\_.

**26** \_\_\_\_\_.

Best wishes,

**27** \_\_\_\_\_

## УСТНАЯ ЧАСТЬ

1

Прочитай текст вслух, соблюдая правила произношения и соответствующую интонацию.

Yesterday I went to the Zoo with my granny. It was great! We saw snakes, crocodiles and an elephant. Do you like crocodiles? I don't like them. I like tigers best. Tigers are so strong and nice. Would you like to go to the Zoo with me next Sunday?

2

**Расскажи, как празднуют Рождество в Великобритании. В твоём рассказе должно быть не менее 5 предложений. Расскажи:**

- когда празднуют Рождество
- как украшают жилища
- какую еду едят на Рождество
- как называется Дед Мороз в Англии
- где английские дети находят подарки

3

**Разыграй с одноклассником диалог. Узнай:**

- любит ли он / она животных
- какое животное ей / ему нравится больше всего
- почему это животное ей / ему нравится
- был ли он / она в зоопарке
- какие животные живут в зоопарках

## Тексты для аудирования

### Задание 1

Dialogue A

F: That's hotdog and chips and a hamburger and chips.

M: Thank you very much.

F: Is there anything else?

M: Yes, two lemonades pleas.

F: Right away.

### Задания 2 - 4

Sue is a new pupil in the class. She's talking Jack.

Sue came here two days ago, on Thursday. Sue's got a new hat. She bought it this morning. Jack's got a camera. He wants to take a photo of Sue. He got his camera last month, but it wasn't a birthday present. Jack's birthday was last week. He was twelve last Saturday. Sue is twelve too. Her birthday was three months ago. Sue likes her new class. She met the teacher yesterday.



### Ключи к заданиям

1.	10. с	19. came
2.	11. Londoners	20. will make
3.	12. favourite	21. 6 Sivko Street Polyarniy Дата
4.	13. liked	22. имя друга
5. 1 – B; 2 – A; 3 – C	14. change	23. Russia / Polyarniy
6. b	15. planet	24. My birthday is on <i>месяц</i> , <i>число</i>
7. с	16. gets up	25. I like to <i>do.</i> / I like <i>doing</i> ...
8. a	17. has	26. My favourite subject (s) is (are) ... / I like ...
9. a	18. visits	27. имя